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Technische vragen (art. 49 Reglement van Orde) 
 
Aan: Het College van B&W van de gemeente Westerkwartier, 
Betreft: Harmonisatie tarieven maatschappelijke accommodaties 
 
Ingediend op: 2 juni 2025 
Ingediend door: Jeroen Betten (VVD) 
 
 
Vraag 1 
Uit de raadsbrief van 27 februari 2025 blijkt dat het “Besluit Harmonisatie Tarieven 
Maatschappelijke Accommodaties” voor de sportverenigingen de eerste stap is 
naar volledige harmonisatie in het Westerkwartier. Hoe ziet het vervolgproces 
van de volledige harmonisatie van sport(beleid) in het Westerkwartier 
eruit op proces en inhoud? 
Antw. Er zal verder gewerkt worden aan het creëren van het zogenaamde gelijke 
speelveld. Dit betekent dat we proberen de uitgangssituatie bij met name de 
veldsportverenigingen zoveel mogelijk gelijk te krijgen. U kunt hierbij denken aan 
het afstoten van opstallen, daar waar die nog in gemeentelijk eigendom zijn of 
kosten doorberekenen van energielasten e.d. bij situaties waar overdracht van 
opstallen onmogelijk is. Te denken aan b.v. de situatie van V.V.Zuidhorn of 
V.V.OKVC. Hiervoor zal maatwerk van toepassing zijn. 
 
Vraag 2 
Uit de raadsbrief van 7 juni 2025 blijkt dat het College van B&W van mening is dat 
– in het kader van de Wet Markt & Overheid – het geldende Algemene 
Belangbesluit van toepassing blijft. Wanneer is het huidige van kracht zijnde 
Algemeen Belangbesluit genomen die betrekking heeft op de 
sportaccommodaties? 
Antw. De gemeente heeft het bestaande Algemeen Belangbesluit van de 
voormalige gemeente Grootegast overgenomen. Bij aanpassing van de wet  Markt 
en Overheid in 2027 zal de gemeente een nieuw afgewogen Algemeen 
Belangbesluit moeten nemen. Na aanpassing van de wet heeft de gemeente nog 
5 jaar om dit Algemeen Belangbesluit te nemen. Met de nieuwe onderbouwde 
geharmoniseerde tarieven denkt de gemeente te voldoen aan de aanscherpingen 
die in de  Wet Markt en Overheid van kracht zullen worden. 
 
Vraag 3 
Op pagina 4 van “Bijlage 3. Notitie Harmonisatie Tarieven Maatschappelijke 
Accommodaties” staat dat het project uitdrukkelijk geen betrekking heeft op de 
(verdere) privatisering van de sportaccommodaties. Gesteld wordt dat hiervoor in 
het vervolgtraject na de harmonisatie van de tarieven een nauwkeurige analyse 
per accommodaties plaats moet vinden.  

 Hoe ziet het vervolgtraject aangaande (verdere) privatisering van 
de sportaccommodaties eruit? 

Antw. Er zijn geen voornemens om binnensport-of buitensportaccommodaties te 
privatiseren. 
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 Welke gevolgen zou dat kunnen hebben voor het voorliggende 
beleid met de harmonisatie van de tarieven voor maatschappelijke 
accommodaties? 

Antw. Op het moment dat zou worden besloten tot privatisering, lees afstoten, van 
maatschappelijke accommodaties eindigt de huurrelatie en is de Wet Markt en 
Overheid niet meer van toepassing. Het is echter ook bekend dat enkele 
instellingen niet zonder overheidssubsidie kunnen bestaan. 
 
 
Vraag 4 
In “Bijlage 3. Notitie Harmonisatie Tarieven Maatschappelijke Accommodaties” 
worden de tarieven o.a. gedifferentieerd op basis van binnensportaccommodaties 
en buitensportaccommodaties, veld- of baansoort, het hebben van (een soort van) 
verlichting, alsmede de verschillende sporten die beoefend worden.  

 Is er onderzocht of een dergelijke differentiatie nadelige effecten 
heeft voor specifieke sporten ten opzichte van andere sporten en 
wat zijn de resultaten daarvan? 

Antw. Daar is niet specifiek naar gekeken. Er is gekeken naar de cluster van 
gelijksoortige accommodaties. Hoewel er verschillende sporten beoefend kunnen 
worden in bijvoorbeeld een sporthal, gaat men hetzelfde tarief betalen voor dit 
type gemeentelijke zaal waar dan ook in de gemeente. De kosten zijn dus gelijk 
voor elke type sport. De buitensportaccommodaties wordt per cluster van 
accommodaties maar door 1 type sport gebruikt. Hier is geen differentiatie. 

 Indien specifieke sporten nadeliger geraakt worden door het voorgestelde 
besluit dan andere sporten: Is er rekening mee gehouden in het 
voorliggende besluit en kan deze motivatie toegezonden worden? 

Antw. Hier is geen onderzoek naar gedaan en er is dus geen inzicht in de kosten 
van de verschillende typen sport. 
 
 
Vraag 5 
In “Bijlage 3. Notitie Harmonisatie Tarieven Maatschappelijke Accommodaties” 
worden de tarieven o.a. gedifferentieerd op basis van binnensportaccommodaties 
en buitensportaccommodaties, veld- of baansoort, het hebben van (soort van) 
verlichting, alsmede de verschillende sporten die beoefend worden. Ogenschijnlijk 
wordt geen onderscheid gemaakt in het gebruik van velden: trainingsvelden en/of 
wedstrijdvelden. Is er rekening gehouden met het gebruik van de 
accommodaties in de voorliggende tarieven en kan deze motivatie 
toegezonden worden? 
Antw. Er is geen rekening gehouden met de intensiteit van gebruik 
sportaccommodaties. Dit is voor de gekozen uitgangspunten die beschreven zijn 
in het plan van aanpak en toegelicht zijn in de raadsactiviteit van 29 maart 2023, 
niet noodzakelijk. 
 
 
Toelichting vraag 1:  
Tot op heden heeft de gemeente Westerkwartier géén algemeen geldend 
sportbeleid vastgesteld. Als voorbeeld kan (dus) gesteld worden een harmonisatie 
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van sportbeleid door middel van een visie op sport, waarbij het College van B&W 
aan de gemeenteraad voorstelt hoe om te gaan met breedtesport, topsport, en 
ook sport voor mensen met een handicap. 


